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Odborníci z praxe a učitelé středních odborných škol si vyměnili zkušenosti 
Ing. Bedřich Musil, odborný supervizor projektu 
 

Jedním z hlavních výstupů projektu pod názvem: „Propojení praxe 
s výukou mechatroniky a automatizace pro žáky středních odborných škol 
a učilišť“, reg. č. CZ.1.07/1.1.00/54.0057" byl odborný seminář pořádaný v rámci 
klíčové aktivity projektu KA 03.  
Seminář se uskutečnil dne 16. června 2015 v Praze. 
 

Cílem semináře bylo předání nabytých zkušeností mezi zapojenými 
učiteli – členy realizačních týmů ze 7 zapojených škol a zástupci 
zaměstnavatelů, v jejichž firmách probíhala praktická výuka, a vytipování 
další potřebné spolupráce směřující k propojení škol s podnikovou praxí. 
 
Program semináře: 

1. Zahájení – vystoupení odborného supervizora projektu – mechatronika 
v sektoru obráběcích a tvářecích strojů. 

2. Vystoupení zástupců jednotlivých škol zapojených do projektu – nové prvky 
výuky se zaměřením na mechatroniku. 

3. Vystoupení zástupců spolupracujících firem na téma: potřeby praxe a 
dovednosti žáků: 
TOS VARNSDORF, a.s. 
KOVOSVIT MAS, a.s. 
Šmeral Brno, a.s. 
ŠKODA MACHINE TOOL, a.s 
TOS KUŘIM - OS, a.s. 

4. Závěr, ukončení semináře. 
 

Na semináři vystoupili pozvaní odborníci z renomovaných strojírenských podniků a 
učitelé škol zapojených do projektu. Jejich hlavní poznatky vyplývající z přednesených 
příspěvků byly následující: 

 
Svaz strojírenské technologie, zájmové sdružení (garant celého projektu): 

Za svaz vystoupil pan Ing. Bedřich Musil, který je v projektu zařazen na pozici 
supervizora. Kladl důraz zejména na uplatnění mechatroniky ve výrobě obráběcích a 
tvářecích strojů. Ing. Musil ve svém vystoupení představil výrobní program celé 
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členské základny Svazu strojírenské technologie (zejména výrobců obráběcích a 
tvářecích strojů) a poukázal na vazby mezi výrobou a oborem mechatroniky. 
 

 
 
 
 



 
 � 

3 
 

 
 
 



 
 � 

4 
 

Šmeral Brno, a.s.  
Tuto společnost prezentovala paní Mgr. Musilová, která ve svém vystoupení 

poukázala na nedostatek kvalifikovaných mladých lidí a na potřebu zaměstnavatele 
získat především odborníky ovládající mechatronické a automatizační postupy. Jako 
příklad uvedla přesné měření Leica LTD706. 
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Kovosvit MAS, a.s. 
S prezentací společnosti KOVOSVIT MAS, a.s. vystoupila paní Pospíchalová, 

která vyzdvihla zájem zaměstnavatele získat mladé lidi. Specifikovala nabídku a 
poptávku a přiblížila i formu náboru a odměňování nových pracovníků přicházejících 
ze středních odborných škol. 

 
 



 
 � 

6 
 

 
 



 
 � 

7 
 

 

TOS KUŘIM - OS, a.s. 
Za TOS KUŘIM-OS, a.s. vystoupil pan Ing. Kupka, který specifikoval požadavky 

zaměstnavatelů na profil zaměstnance. Vysvětlil, proč je důležité, aby nový 
zaměstnanec měl tyto pracovní a morální vlastnosti: 

- ochota pracovat; 
- ochota komunikovat a naslouchat; 
- poctivost; 
- schopnost se učit; 
- odborné znalosti. 
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Škoda MACHINE TOOL, a.s 
Za společnost ŠKODA MT, a.s. vystoupil pan Ing. Švehla, který účastníkům semináře 
přiblížil výrobní program společnosti, poukázal na vysokou technickou a 
technologickou vybavenost fabriky a nutnost, aby škola připravila své žáky na 
dovednosti, které podnik potřebuje. 
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TOS VARNSDORF, a.s. 
TOS VARNSDORF a.s. zastupoval pan Ing. Červinek, který v diskusi na téma 
vybavenosti škol pro výuku upozornil na problém, že české školy jsou často pro 
potřeby výuky vybavovány asijskými stroji.  

 
 

 
 



 
 � 

12 
 

 

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště, Kuřim 
Prezentaci připravila paní Ing. Smetanová. Ve svém vystoupení zdůraznila požadavky 
podniků, se kterými škola spolupracuje, a současně i názor školy, jak je možné tyto 
požadavky naplnit. Dále pak specifikovala součásti vybavení školy a kladně hodnotila 
doplnění výukových prostředků o výukové panely společnosti Festo s.r.o. 
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Střední škola strojírenská a elektrotechnická, Brno 
Prezentaci připravil pan Mgr. Dostál. Ve svém vystoupení se především zaměřil na cíl 
školy zvýšit kvalitativní úroveň žáků v oblasti mechatroniky. Uvedl základní směry, 
kterými se chce škola dále ubírat, zejména vybudování nové učebny mechatroniky a 
automatizace. 
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Střední škola stavební a technická, Ústí nad Labem 
Prezentaci přednesl pan Šindelář. Ve svém vystoupení kladně hodnotil spolupráci s 
firmou TOS VARNSDORF, a.s. a dále pak pozitivně vyzdvihl i zvýšení úrovně vybavení 
školy výukovými panely Festo s.r.o. 
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Vyšší odborná škola a Střední škola, Varnsdorf 
Mgr. Škoda, ve své prezentaci popsal stav výuky mechatroniky a představil vize její 
výuky na jejich škole. Také kladně zhodnotil spojení s firmou TOS VARNSDORF a.s. a 
vyzdvihl přínos nakoupených výukových panelů od firmy Festo, s.r.o.. 



 
 � 

16 
 

 

 
 

 

Gymnázium a Střední odborná škola, Podbořany 
Prezentaci přednesl pan Ing. Otipka, který popsal strategii výuky mechatroniky a 
popsal základní vybavení učebny. Ing. Otipka dále hovořil o způsobu výuky 
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mechatroniky před dodávkou výukových panelů a zdůraznil skutečnost, že se po 
dodávce výukových panelů od firmy Festo, s.r.o. výrazně zvýšil zájem žáků o výuku. 
Předpokládá také kladnou odezvu jak u rodičů, tak zejména ze strany potenciálních 
zaměstnavatelů. 
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Střední odborná škola strojní a elektrotechnická, Velešín 
Pan Mgr. Hromek přiblížil ve své prezentaci účastníkům semináře vybavení školy a 
způsob výuky. Uvedl také, jakým způsobem škola spolupracuje s firmami v daném 
regionu. Upozornil na skutečnost, že poptávka po absolventech s dobrou znalostí 
mechatroniky v poslední době výrazně vzrostla.  
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Střední odborná škola a Střední odborné učiliště, Vyškov 
Prezentaci přednesl pan Ing. Neděla, který konstatoval, že mechatronika jako 
předmět se na jejich škole nevyučuje. Dovednosti, které jsou pro mechatroniku 
potřebné se vyučují v jiných předmětech. Cílem je tedy, aby byl předmět 
mechatronika zařazen do osnov školy, protože se po absolventech s touto odborností 
zvýšila poptávka. Také on vyzdvihl spolupráci s firmami v daném regionu a 
konstatoval zvýšený zájem těchto firem po absolventech z jejich školy. 
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Hodnocení semináře 
Zapojení učitelé provedli hodnotili seminář velice kladně. Celkové průměrné známky 
za jednotlivé hodnocené kategorie byly v rozmezí 1 – 1,83 (při stupnici hodnocení 1 – 
5). 
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Subjektivně i objektivně byl tedy seminář hodnocen pozitivně a znamenal značný 
přínos pro zúčastněné učitele partnerských škol i zástupce zaměstnavatelů. 
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